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Christian Heiberg. Ældrechef Bjarne Jensen deltog under punkt 1.

Afbud fra: Rigmor Nielsen, Inge Nordstrøm.
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Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Madservice oa køkkendrift
Den 26. august tager Byrådet endelig stilling til spørgsmålet om udlicitering af mad - 
udbringning.
Udliciteringen vil koste 10 stillinger, som alle pt. er besat med vikarer.
De foreslåede modeller til optimering af køkkendriften forudsætter, at madudbringningen 
udliciteres. Social og Ældreudvalget anbefaler model 5 med 4 produktionskøkkener, 6 
cafeer og nuværende produktion af mad til institutioner. Det vil betyde, at produktion af 
skole- og kantinemad bortfalder, og at beboerne på De Tre Ege skal have maden leveret 
fra køkkenet på Nordhøj.

Strukturanalyse
Analysen viser, at effektivisering i forbindelse med kommunesammenlægningen har givet 
en besparelse på knap 4 mio. kr. på ældreområdet. Sammenlægningen har betydet, at 
dagaktivitet kunne harmoniseres, og at der på demensområdet kunne spares 1 
demenskonsulent. Den nye struktur i hjemmesygeplejen har medført en besparelse på 1 
aftensygeplejerske, og endelig er ledelsen i Ældreservice reduceret.
Driftsomkostningerne for Parkvej 12 i Jægerspris er uforholdsmæssigt høje. Derfor opsiges 
lejemålet ved udgangen af 2008, og de 6 pladser nedlægges.
En analyse af ældreområdets tjenestebiler forventes at medføre en effektivisering af 
driften.

Selvtræning på omsorgscentrene
Sundhedschef Jette Søe oplyser til Bjarne Jensen og i et brev til Ældrerådet, at 
Sundhedsudvalget ser positivt på, at ydertimerne bruges til selvtræning på centrene. På 
det forestående budgetseminar tages der stilling til den forventede driftsudgift, som er 
anslået til ca. 150.000 kr.

Tøjvask (praktisk hiælpJ
Pr. 1. september 2008 er Trasbo A/S kommunens underleverandør af tøjvask. Det betyder, 
at borgere, der er visiteret til tøjvask, og som har valgt den kommunale leverandør, vil få 
vasket deres tøj hos Trasbo A/S.



Rygeregler
Borgere, der modtager kommunale ydelser, vil indenfor kort tid få et brev om, at det ikke 
er tilladt at ryge i hjemmet, når kommunens ansatte er til stede.

Boliger til demente borgere
Antallet af demente borgere stiger, men der er ikke planer om at indrette flere boliger til 
denne målgruppe. Årsagen er, at Lov om almene boliger hindrer en umiddelbar flytning 
imellem plejeboliger / demensboliger. Det vil sige, at en meget plejekrævende borger ikke 
kan flyttes til en almindelig plejebolig og dermed optager plads for en anden, der med 
fordel kunne bo i en demensbolig.
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Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 16-06-2008.
Det var Bent Saysette og ikke Jørgen Christensen, der var referent på mødet.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Adgang til Ældrecentrenes træningsfaceliteter.
Sundhedsudvalget ser positivt på, at raske ældre vil holde sig i form. Se også punkt 1.
Det har hele tiden været Ældrerådets intention, at selvtræning skal være for pensionister, 
der efter et endt træningsforløb har behov for og ønske om at fortsætte med selvtræning. 
Jørgen Christensen vil i et brev gøre Sundhedsudvalget opmærksom på dette

Lokale brugerorienterede blade
I Jægerspris er en 6 siders folder sendt ud sammen med Ældresagens og andre 
ældreorganisationers blade. Folderen er finansieret af § 79. Skibby har annonceret i 
Lokalavisen (Holbæk Amts Vensterblad) og har fået 500 aviser, hvor annoncen kunne 
tages ud til fordeling i lægehuse m.v.

Evaluering af mødet med Social og ældreudvalget
Det blev konstateret, at udvalget har taget Ældrerådets planer om at afholde lokale 
temamøder til efterretning.

Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg.
Social og Ældreudvalg.
Madservice, optimering afkøkken faceliteter.
Ældrerådet har modtaget høringsmateriale vedrørende optimering af køkkenfunktionen. Af 
høringssvaret vil fremgå, at alle køkkener ønskes bevaret, men at man i øvrigt tager Social- 
og Ældreudvalgets beslutning til efterretning.

Sundheds og forebyggelsesudvalg
Træningscentre
Se punkt 1 og 3

Kultur og fritidsudvalg 
Intet.

Teknik og miljøudvalg 
Intet.
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Pkt.5. Information og kontakt til bagland.
Temamøde til efteråret, emner? Hvor mange steder skal vi holde møder?
Erik Nielsen oplyser, at temamødet om Movia holdes i Skibby, hvor telebussen kører.
Den 11. november kl. 13.30 er der et arrangement med Hanne Reintoft. Det annonceres i 
Lokalavisen Hornsherred og optages under KUF.

I Jægerspris er der temamøde i Kignæshallen den 23. september kl. 12.30 
Formand for Ældre Forum Poul Riis taler om ældres muligheder.
Jørgen Christensen oplyser, at alle er velkomne, men at tilmelding er nødvendig.

Tilbud om kurser
Erik Nielsen, Christian Heiberg, John Jensen, Rigmor Nielsen, Inge Nordstrøm og Jørgen 
Christensen deltager i et kursus om rehabilitering. Kurset afvikles i Roskilde den 5. 
november 2008 kl. 09.00 -  15.30.
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Pkt. 6. Økonomi.
Kassereren har bedt kommunen om et a 'conto beløb, men har kun fået halvdelen af det, 
hun bad om. Problemet tages op med forvaltningen.

Pkt. 7. Næste møde og mødested.
Mandag 15-09-2008 kl. 9.00, mødelokale A105-F2 Frederikssund rådhus. 
Formanden melder afbud til dette møde, som derfor ledes af næstformanden.

Pkt. 8. Pressemeddelelser.
Intet.

Pkt. 9. Eventuelt.
DSB orange
Christian Heiberg oplyser, at man ikke kan købe DSB Orange "Under bæltet" i de 
almindelige "kort og godt" butikker, som der f.eks. er på Frederikssund Station.

Hjemmesiden
Bent Saysette spørger til hjemmesiden for Ældreservice, hvor det var tanken, at 
Ældrerådet skulle have en "pind".
Strukturen bliver ikke som oprindelig planlagt, og der arbejdes i øjeblikke med 
ældreservices' oplysninger. I denne sammenhæng bliver der også taget stilling til 
oplysninger om Ældrerådet.

Repræsentation i Bruger- og Pårørenderådene
Christian Heiberg deltager i Bruger- og Pårørenderådets møder på Tolleruphøj.
De øvrige centre har ikke vist interesse for at inddrage Ældrerådet.
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